При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например: A1Б1В4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей статистике.

1. Прочитайте диалог. Ответьте на вопрос, следующий после диалога, выбрав один из предложенных вариантов ответа.

Man: Triathlon? You seem a bit crazy having all these ambitions at 70! Woman: I've never really been that typical 'stay-at-home' grandmother.

What does the woman mean?

- 1) The woman is very ambitious 2) The woman's behaviour is not typical of her age.
- 3) The woman does a lot of exercise in spite of her age. 4) The woman does exercise as part of a social event.
- 2. Выберите ответную реплику, подходящую по смыслу к предложенной реплике-стимулу.

Thanks for showing me around the city.

1) Nothing at all. 2) Certainly. 3) That makes sense. 4) That's all right! 5) If you please!

In a month's time I'll be setting (1) ... on the trip of (2) ... lifetime. My plan is to cycle all the way round the world, starting and finishing in my home town of Plymouth. It's taken over two years to prepare for the adventure; planning it, training for it and organising the finance. I've saved up about a quarter of the money I need, and I've managed to raise (3) ... rest by doing up my house and selling it for a lot more than it originally cost me. Understandably, my parents are not very keen on (4) ... idea, and I don't blame them (5) ... wanting to try to discourage me (6) ... going. They still haven't forgiven me for the worry I caused them when I tried, unsuccessfully, to cycle from Norway to South Africa. They've finally accepted, however, that nothing will prevent me (7) ... attempting it, and my mum has said she'll be the first to congratulate me (8) ... my achievement when I get back in two years' time.

3. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).

1) up 2) in 3) away 4) off

4. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (2).

1) a 2) an 3) the 4) -

5. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (3).

1) a 2) an 3) the 4)

6. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (4).

1) a 2) an 3) the 4) -

7. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (5).

1) in 2) for 3) with 4) of

8. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).

1) with 2) in 3) of 4) from

Egypt's prehistoric sites are at risk from tourism. Experts believe that if urgent measures (1) ..., no prehistoric sites in Egypt (2) ... unharmed. Many prehistoric sites in the desert have already been lost to development projects. Now tourists (3) ... the country's remaining prehistoric sites faster than scientists can save them. In the far southwest of the desert is the "Valley of Pictures'. Two main caves in the valley (4) ... hundreds of paintings that date from between 7000 and 5000 BC. According to archaeologists, tourists (5) ... water over the figures to make them easily visible. Water (6) ... the surface of the paintings to break off in small thin pieces. "The paintings (7) ... in no time, says one expert. He adds: "The desert is under threat. This area has to be conserved."

9. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).

1) won't take 2) don't take 3) aren't taking 4) aren't taken

10. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (5).

1) had poured 2) are poured 3) have been poured 4) are pouring

11. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).

handed the keys back to the estate agent. Since then they've also sold most of their furniture. (1)				
up everything," continues June, "but we believe in our daughter I'd do it all over again tomorrow." 13. Прочитайте текст. Заполните пропуск (1) одним из предложенных текстовых фрагментов.				
 1 — That meant the added cost of a private tutor at £ 140 a month. 2 — However, all these sacrifices have not been enough. 3 — June has her own reasons for wanting Kelly's success 4 — All to give their daughter Kelly the chance to become a world champion ice-skater. 				
1)	1 2) 2	2	3) 3	4) 4
14. Прочитайте текст. Заполните пропуск (4) одн	им из пре,	длож	енных те	кстовых фрагментов.
 1 — "Mum and Dad have given up their own lives just for me and I'm determined not to let them down." 2 — Kelly now hopes to make the final three in the British Ice Skating Championship. 3 — The last time I bought a dress was for my son John's wedding last year. 4 — A few simple steps could reduce the cost. 				
1)	1 2) 2	2	3) 3	4) 4
§ 1. I had just started middle school and we all had to do a series of tests. I was taken to a room where a mysterious woman handed me an odd-looking picture made up of dots. 'What number do you see?' she asked with a smile. I didn't know why she was smiling because there were a lot of dots to count. Once I got to about ten, she asked the same question. I didn't know what to say, so she gave me another picture which looked the same as the first. I got upset. 'I don't see any numbers,' I said. That was how I learnt that I had CVD, colour vision deficiency, or, as it's unfairly known by the general public, colour blindness. What most people would have seen in that test was a number made of pink dots which they were expected to pick out from a circular field of green dots. I just saw lots of grey dots. § 2. I'm not alone. It is estimated that about eight percent of men have some form of CVD. It's all down to genes, apparently, and scientists hope to cure it one day, although I can't say that I would be keen on any gene therapy. Personally, I don't feel like I 'suffer' from CVD. § 3. Generally speaking, people with CVD just adapt to the world around us. For example, when you get to the traffic lights, the key thing is not the colour but the order of the lights. Of course, with all the vandalism in my neighbourhood. I'm just happy if the traffic lights are working. § 4. Unfortunately, not everything is so clear cut. When my e-reader is recharging, the light is orange when it is charging and green when it is finished. That's great, except that both colours look more or less the same to me. A much better system would be the one that my electric razor uses. It flashes when it is charging and then stops when it has finished. § 5. Life is full of little frustrations like that. Because I see green and red as pretty similar, I do sometimes put on a top that doesn't go with my trousers. § 6. However, there are bigger problems that can occur when professionals don't take CVD into account. I once failed an exam at school				
15. Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с содержанием приведенного текста. From the first paragraph, we understand that Tony				
110m and 1115t paragraph, we understand that 10my				

1) was caused

1) will be destroyed

2) is caused

2) destroy

12. Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).

3) causes

June and Malcolm Harding spent their life savings on their first home, and thought they were set for life. But just over a year later, June

3) have destroyed

4) has been caused

4) are destroying

1) felt frightened when he took the test.

3) was confused by the test.

2) thought the test was too long.

16. Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с содержанием приведенного текста.

From the second paragraph we learn that Tony

- 1) is shocked by the information about gene therapy. 2) can't describe how gene therapy works. 3) is not interested in gene therapy.
- 17. Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с содержанием приведенного текста.

Tony lives in

- 1) an area with a lot of crime. 2) an area where the traffic lights are never working. 3) in a quiet suburban area
- 18. Определите значение указанного слова в тексте.

frustrations (§ 5)

1) disappointments 2) surprises 3) successes

19. Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

I signed the contract the (на днях) day.

20. Прочитайте текст. Выпишите по два лишних слова в порядке их предъявления в тексте.

Most people do not like getting up early there, and some people find it such impossible to wake up on time! For these people the alarm clock is a wonderful invention.

21. Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

I (воспользовался) advantage of the good weather to paint the house yesterday.

22. Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.

Ben doesn't want to (рисковать) such a risk.

When I was a teenager, I used to play the flute in my school orchestra. (1) ..., in much of the music that we played, the sound of the flute was needed only occasionally, which, of course, upset me. Therefore, I spent a lot of my time during the performance counting the beats. Those minutes spent reciting "one, two, three, four" while the rest of the orchestra played seemed (2) But they planted in my young brain the idea that there must be a (3) ... between music and number. For me, out of the (4) ... of orchestra practice, a new passion for mathematics was born.

23. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (1).

FORTUNE, END, BORE, CONNECT

24. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (2).

FORTUNE, END, BORE, CONNECT

25. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (3).

FORTUNE, END, BORE, CONNECT

26. Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. В ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (4).

FORTUNE, END, BORE, CONNECT

- 1. My cousin is a scientist and he is trying to find a cure ... cancer.
- 2. I'm very thankful ... all the advice you gave me.
- 3. The students were divided ... two teams.
- 4. You can wear ... of those two dresses. They don't suit you.
- 5. All students ... informed about the new IT course last week.
- 6. Scientists are doing research into this rare species ... natural habitat is the bottom of the ocean.
- **27.** Прочитайте предложение 1. Заполните пропуск только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

- **28.** Прочитайте предложение 2. Заполните пропуск только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- 29. Прочитайте предложение 3. Заполните пропуск только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
- **30.** Прочитайте предложение 4. Заполните пропуск только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
 - 1. Can you imagine life without both a computer, or music or even lights? Kelvin Doe
 - 2. is an inspiring young man who from Sierra Leone. When he was growing up, the
 - 3. electricity in his neighbourhood didn't always have work, so the lights only used
 - 4. to come on once a week. As a boy, Kelvin was interested in how every things worked
 - 5. and he used to get such excited about making things. While he was hanging out with
 - 6. his friends, Kelvin used to find much materials in the street and make useful things
 - 7. from them. He used old electronic items to repair its broken TVs and radios. At 13,
 - 8. he even was made a battery so that his family had lights at night. He also built
 - 9. a radio station and played lots music on the radio. People called him DJ Focus
 - 10. because he believes that when you focus on something, you can to do anything.
 - 31. Прочитайте текст. Из строки 1 выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 32. Прочитайте текст. Из строки 2 выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 33. Прочитайте текст. Из строки 3 выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 34. Прочитайте текст. Из строки 4 выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 35. Прочитайте текст. Из строки 5 выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 36. Прочитайте текст. Из строки 6 выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 37. Прочитайте текст. Из строки 7 выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 38. Прочитайте текст. Из строки 8 выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 39. Прочитайте текст. Из строки 9 выпишите ОДНО лишнее слово.
 - 40. Прочитайте текст. Из строки 10 выпишите ОДНО лишнее слово.